

DCSD ကိုအိတ်ထိပ်ကဒါကူး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ တ်တဲနဲဟ်တဲဂ်တဲကူဒီဖိုတဲစူးကါတဲဂီ

DeKalb ဒီးထံဂ်ကီရဲဂ်ကူဒီလီကဝီ ထိပ်ဟူးထိပ်ဂဲထိပ်ပပုမလိတဲဖိတဖၣ်အတတဲလဲကမဲနဲတဲကူဒ်ဘၣ်ကူဒ် သုလဲအစဲဂ်နီန့ၣ်လီ. ပတဲပညိဂ်ကူဒီဖိုမဲဒဲဒဲသီးကမဲလီတဲ ပုကူဒီဖိအတဲမဲကဲထိပ်လိဂ်ထိပ်တဲ, ပညိဂ်ဆူတဲ ကူဒ်ဘၣ်ကူဒ်သုလဲအထီထိပ်, တဲဖဲတဲမဲ, ဒီးသးသမူ-ဒီစိတဲမဲလိတဖၣ်န့ၣ်လီ. ပမဲကဲထိပ်လိဂ်ထိပ် တဲပညိ ဂ်ကူဒီဖိုအဲဒီးတဲဖဲတဲမဲတဲတိပဲတဖၣ်လဲတဲအနီကီ - ကိးမုနဲဒဲဒဲ, လဲအူထဲဂ်နဲအဖိခိဂ်ဒဲလဲ, လဲကီ ရဲဂ်ကူဒီလီကဝီဒီတဘၣ်ညါအပူန့ၣ်လီ.

ပုတတဲတဲမဲယုဂ်မဲသကိးတဲတဖၣ်
ကီရဲဂ်ကူဒီလီကဝီကဆဲးမဲယုဂ်မဲသကိးတဲတပူယိဒီး
ပုတတဲပုမဲသကိးတဲတဖၣ်လဲကမဲဟ့ၣ်လီတဲမဲစဲ
ဖဲကဲကပဲလဲပုကူဒီဖိဒီးဟံဂ်ဖိဖိတဖၣ်အဂီန့ၣ်လီ.

တဲအိဂ်တဲအိတဲမဲစဲ
တဲကဟ့ၣ်လီတဲအိဂ်တဲအိတဲမဲစဲတဖၣ်လဲပုကူဒီဖိတဖၣ်အဂီ
(သိလ့ဂ်, တဲဟဲဟဲနဲတဲဖဲကဲအကပဲ).

မိဂ်ဒီးဟံဂ်ဖိဖိတဲမဲယုဂ်မဲသကိးတဲ
မိဂ်, ပုကူဒီထွဲတဲတဖၣ်ဒီးဟံဂ်ဖိဖိတဖၣ်ကအိဂ်ဒီး
တဲနဲဂဲယုဂ်ဘၣ်လဲကနဲလီပုယုဂ်လဲတဲအိဂ်ဖိဂ်တဲသကိး
တဲဟ့ၣ်ဆူထိပ်သးအဂီအဘါလဲအူထဲဂ်နဲအဖိခိဂ်လဲက
ဟ့ၣ်လီတဲဆိဂ်ထွဲမဲစဲမဲသကိးတဲဒီးပုကူဒီဖိတဖၣ်လဲ
ဒူးကဲဂ်တဲတဲလီကဝီအပူအခါန့ၣ်လီ.

တဲမဲလိမဲဒီး/တဲကူဒ်ဘၣ်ကူဒ်သုလဲအူထဲဂ်နဲအဖိခိဂ်
ခိဂ်နဲတဖၣ်, ကူဒီရဲဂ်တဖၣ်, ဒီးပုလဲအဆိဂ်ထွဲမဲစဲတဲတဖၣ်
ကနဲလီပုယုဂ်လဲတဲမဲလိမဲဒီးတဲဖဲတဲမဲတဖၣ်လဲကဟ့ၣ်ဆူထိပ်
တဲအိဂ်ကတဲကတဲသးလဲတဲမဲလိမဲဒီးလဲတဲဒုဂ်စဲအယံဒဲအဲဒဲသ့
ကတဲကတဲတဲမဲလိလဲတဲကဟ့ၣ်လီအိတဘျီယိ ဒီး/မုတမု တမုတဘျီယိတဖၣ်
လဲပုကူဒီဖိတဖၣ်အဂီလီတဲလီဆဲးဒီးဘျးစဲနဲလီပုယုဂ်သကိးအပူန့ၣ်လီ.

တဲကဆဲကဆီ
တဲဟ့ၣ်လီတဲပိးတဲလိတဖၣ်ဒီးတဲသိဂ်တဲသိသနီတဖၣ်
တဲကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီလီဒီးလူပိဂ်မဲထွဲတဲမဲကဆဲတဲမဲအကျဲအကျဲ
ဘၣ်ဘျးဘၣ်ဒါ, ဒီးသန့ထိပ်အသးလဲ
တဲပဲဆူဖိပံးတဲဆူးတဲဆါဂဲကျဲဒီးတဲဒီသအဲထဲ (Centers for Disease Control and Prevention)
Georgia ကမုာ်တဲအိဂ်ဆူထိပ် (Georgia Department of Public Health) ဒီး DeKalb
တဲအိဂ်ဆူထိပ်ကမံးတဲ (DeKalb Board of Health) အတဲနဲဂ်ကဲတဖၣ်န့ၣ်လီ.

တၢ်မၤန့ၢ်စးဖိကဟ့ၣ်ပိးလိ
ကီၢ်ရၢၣ်ကိၣ်လိၢ်ကဝီၤကဟ့ၣ်လိၤပှၤကိၣ်ဖိတဖၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်
လၢကမၤန့ၢ်စးဖိကဟ့ၣ်ပိးလိ (Chromebooks ဒီးတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်အလီၢ်အကျဲ)
လၢကမၤဘၣ်လိၣ်တၢ်မၤလိမၤဒီးအကျိၤအကျဲတဖၣ်န့ၣ်လိၤ.

တၢ်ပူၤဖျးဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့
တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဒီးသအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတဖၣ်ကဘၣ်
တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလိၤအိၤလၢကိၣ်သရၣ်မုၢ်ကွၢ်ပှၤဆါတဖၣ်
ဒီးကိၣ်ပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လိၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ထွဲဒီး
COVID19 တၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်တၢ်ကကူၢ်စူၣ်ကယၢ်အိၤဒီး
တၢ်ကတိၣ်ဖျါထီၣ်အိၤဆူ DeKalb တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ကမံးတံၢ်လၢတၢ်န့ၣ်ကျဲအဂီၢ်န့ၣ်လိၤ.

ကိၣ်ပှၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢတၢ်
ပှၤဂ့ၢ်ဝီ-သးအတၢ်တူၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢဒီးတၢ်န့ၣ်ကျဲတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်
ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လိၤအိၤလၢကိၣ်ပှၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်တဖၣ်, ပှၤဂ့ၢ်ဝီပှၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်, သးဂ့ၢ်ဝီကသံၣ်သရၣ်တဖၣ်,
ကိၣ်သရၣ်တဖၣ်ဒီးပှၤမၤတၢ်ဖိအကတဖၣ်ခိဖျိတၢ်ဒုးန့ၣ်ဘၣ်ဒ်အိၣ်လၢအ့ထၢၣ်နးအဖိခိၣ်န့ၣ်လိၤ.
တၢ်မၤန့ၢ်တၢ်တဲကျိးထံတၢ်ဒီးတၢ်ကွဲးကျိၣ်ထံတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢတဖၣ်သ့လၢ
ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢကယုၤကျဲလၢတၢ်မၤလိမၤဒီးအိၣ်အယၢ်တဖၣ်န့ၣ်လိၤ.